
 

 

Indkaldelse til ordinær generalforsamling 

torsdag den 25. januar 2024 kl. 10.00 

                         i Medborgerhuset, Taastrup Hovedgade 71, 2630 Taastrup 

 

 

 Dagsorden: 

 

1 Valg af dirigent og referent 

2 Godkendelse af dagsordenen 

3 Valg af stemmetællere 

4 Bestyrelsens beretning v/formanden 
5 Fremlæggelse og godkendelse af det reviderede regnskab 

6 Fastsættelse af kontingent  

7 Behandling af indkomne forslag 

8 Valg til bestyrelsen: 

Formand: på valg er Birgit Larsen 

2 bestyrelsesmedlemmer: på valg er Carsten Hougaard og Peter 
Bjørn Larsen  

9    Valg af redaktør af hjemmesiden: på valg er Bjarne Larsen 

  10   Valg af suppleant t. bestyrelsen: på valg er Jette Johannesen 

11   Valg af suppleant for redaktøren af hjemmesiden:  

       På valg er Aksel Koplev 

12   Valg af revisor og revisorsuppleant: på valg er Otto        Jacobsen 
og Leif Adamsen 

13   Eventuelt 

 

 

Forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen, skal være formanden i hænde senest 

14 dage inden mødet. Medlemmerne orienteres derefter om forslagene senest 7 dage inden 
mødet. 

 

Bestyrelsen 
 

 

 

 

 



Bestyrelsens beretning for 2023. 

Velkommen til Hedeboegnens Slægtsforsker Forenings generalforsamling, som vi igen 

prøver at holde om formiddagen. Lad os se hvor mange vi bliver, og om det er noget vi skal 

fortsætte med. 

 

I 2023 fyldte foreningen 20 år, og vi har jo helt op til 2023 rodet lidt rundt i hvilken dato det 

var, men det lykkedes, og vi fejrede jubilæum den 28. august.   

Der var 7, der havde været med alle 20 år, så dem fejrede vi lidt ekstra. 

Vi skålede i champagne, spiste smørrebrød med diverse drikkevarer.  Der var sange, film og 

pæne ord, så vi havde nogle hyggelige timer. 

 

Men lad os lige se på, hvordan året er gået.  

 

Allerede den 19. jan. havde vi et online foredrag, idet Peter Olsen fortalte om ”selvmord og 

andre ulykkelige dødsfald”, og han er jo god, der på skærmen. Det føles næsten, som om han 

er i rummet, og han havde det jo også, så han kunne se os alle sammen, og se om vi rakte en 

finger op. 

I april kom Lisa Elsbøll og fortalte om ”bruden var i sort” – om bryllupstraditioner gennem 

tiderne. 

Og så kom Erik Dahl jo også og fortalte om de lokale købmandsgårde, der har været i byen. 

Det er jo spændende at høre om. 

I efterårssæsonen havde vi først besøg af Torben Albret Kristensen, der fortalte om 

Amtmændenes alsidige arbejde 1660 – 1970. 

Og det er et emne, hvor jeg synes, man skal slå ørerne ud, og også prøve at arbejde med det.  

I november kom Henning Bender og fortalte om ”Den store svenske indvandring 1850 – 

1920”.  100.000 blev det til. Der må virkelig være mange med svenske aner.  

 

Og så har vi haft en del indlæg, som medlemmerne har holdt. De er altid vældig 

spændende og interessante og meget vedkommende, så tak for det. 

Man kan kun opfordre andre til at prøve at fortælle noget. Det behøver jo ikke være langt, og 

vil man have lidt hjælp til at forme det, kan det også lade sig gøre. 

 

Udflugter har vi også været på. Først til Slægtsforskernes bibliotek i Albertslund, og da de 

ikke kan have så mange ad gangen, måtte vi dele os op over to dage.  

Hvert hold fik så rundvisning og foredrag. 

Det er utroligt, hvordan det bibliotek har udviklet sig. 

Foreningen donerede et beløb til hjælp til deres fortsatte arbejde. 

 



I september var vi på Dansk jødisk Museum. Et moderne og spændende museum. Bagefter 

gik vi på Kanalcafeen og fik lidt smørrebrød. 

 

Vores forårs-og juleafslutninger gik fint, med kaffe og kage til aftenafslutningen og til jul fik 

vi æbleskiver og gløgg. Formiddagsafslutningerne var med smørrebrød, øl, vand og ”det du 

ved nok”. Så det var hyggeligt. 

 

I maj deltog vi i et arrangement på biblioteket. Det var en del af TV’s udsendelser 

”Danskere i Verden”. Vi var nogen fra foreningen, der sad på biblioteket nogle timer og 

svarede på spørgsmål fra besøgende, og biblioteket havde fundet en del bøger frem som 

relaterede sig til emnet. 

 

Vi har for øvrigt også stillet op til Frivillighedsdagene i Taastrup og Hedehusene. Disse 

dage giver jo mulighed for at tale med andre, der dyrker slægtsforskning eller har lyst til det.  

Der var tre, måske fire, der i forbindelse med disse arrangementer, fik lyst til at melde sig ind 

i foreningen. 

 

Til slut vil bestyrelsen gerne sige tak til medlemmerne for at være med til at gøre møderne 

både hyggelige og indholdsrige, og tak for at der er nogen der flytter borde og stole frem og 

også tilbage, og tak for at vi får et navneskilt på. 

 

Og tak til redaktøren, kassereren, revisoren, suppleanter og hvem der ellers giver en hånd 

med. 

Og Dirigenten får også tak for at styre os igennem mødet. 

 

Personligt vil jeg gerne sige tak til bestyrelsen og redaktøren for deres arbejde, der gør, at vi 

får det hele planlagt, så det fungerer.  

 

Dirigent:   Aksel Kramer                                                     Formand :   Birgit Larsen 

  



 

 

Referat af  Ordinær generalforsamling nr. 22 i 

  Hedeboegnens Slægtsforsker Forening 

torsdag den 25. januar 2024 kl. 10.00 

 

Der var mødt 33 medlemmer. 

 

 

Punkt 1 

Birgit Larsen bød velkommen og sagde at foreningen gav en øl eller vand til at starte med, og at der i pausen 

ville være kaffe/te og et stykke wienerbrød. Aksel Kramer blev valgt som dirigent, og jeg som referent. 

 

Punkt 2 

Aksel konstaterede at generalforsamlingen var rettidig indkaldt og dagsordenen blev godkendt.  

 

Punkt 3 

Stemmetællere skulle kun vælges, hvis der blev brug for det. 

 

Punkt 4 

Birgit oplæste en fyldestgørende beretning over året der var gået. Hun nævnte blandt andet, at hvis vi selv 

ville kunne bestemme, hvor den forplejning vi ville have kunne komme fra, så måtte vi flytte vores møder til 

Hedehuset i Hedehusene, men at flytte mødestedet, blev vi enige om, ikke kunne komme på tale.  

 

Punkt 5 
Lars fremlagde det reviderede regnskab, han nævnte at vi for første gang havde fået en renteindtægt på 9 kr. 

fra banken, men samtidig havde de sat gebyret op.  

Da vi i det forløbne år havde haft en del udgifter blandt andet til jubilæet, var der et underskud på 13.125 kr.  

men kontoen er stadig i plus. 

 

Punkt 6 

Lars sagde, at bestyrelsen var blevet enig om en forhøjelse af kontingentet til 200 kr. for enkeltmedlemmer 

og 300 kr. for par, og at gæstebilletterne sættes op til 40 kr. Begrundelsen var at kontingentet havde været 

det samme siden foreningens start. Birgit nævnte, at vi jo skulle bruge en del penge til vort kommende 25års 

jubilæum. Forhøjelsen blev vedtaget. 

 

Punkt 7 

Der var ikke indkommet nogen forslag. 

  



Punkt 8 

Så var vi kommet til valgene: 

Formanden Birgit Larsen var villig til genvalg, så det blev hun. 

Bestyrelsesmedlemmerne Carsten Hougaard og Peter Bjørn Larsen var også villig til genvalg, så det blev de.  

Peter var ikke til stede på grund af sygdom, men han havde bekræftet sit genvalg til Birgit.  

 

Punkt 9 

Redaktøren af hjemmesiden Bjarne Larsen var også på valg, han var ligeledes villig til genvalg, så det blev 

han. 

 

Punkt 10 

Suppleant Jette Johannesen blev ligeledes genvalgt. 

 

Punkt 11 

Så var det Aksel Koplev, han blev også genvalgt som suppleant for redaktøren. 

 

Punkt 12 

Som sidste på valg var det Otto Jakobsen som revisor og Leif Adamsen som revisorsuppleant, de blev begge 

genvalgte. Selv om vi sjældent ser Leif Adamsen, blev han alligevel genvalgt.. 

 

Punkt 13 

Det blev igen diskuteret, om det ikke ville være en god ide, at vi ved møderne satte os i små grupper, som 

derved kunne tage sig af forskellige emner, som medlemmerne havde med. Man kunne måske i forvejen 

aftale, hvad man gerne ville have drøftet. Ligeledes var der også ønske fremme, om man ikke på møderne 

ugen efter et foredrag, kunne diskutere hvordan man arbejdede videre med det, man havde fået fortalt.  

 

Så kom det også frem, at det ville være en god ide, hvis vi brugte en mikrofon, så der kun var en, der talte ad 

gangen. Derudover blev det også foreslået, om man ikke kunne lave den gotiske læsning på en anden måde,  

så det ikke gik så hurtigt, og uden en masse snak, så det er til at følge med. 

Bestyrelsen vil tage punkt 13 op på næste møde. 

 

 

Efter mødet fremlagde Lars nogle grafer, over medlemmernes gennemsnitlige alder, og hvordan indmeldelse 

og udmeldelse hang sammen. Meget interessante betragtninger. 

 

 

Generalforsamlingen sluttede først kl. 12.15, hvor vi takkede Aksel Kramer for hans indsats.  

 

Referent Jette Johannesen 

 

 

  

 

 



Regnskab for 2023
01-01-2023   til 31-12-2023

indtægt

Kontingent 8.950
Gæster foredrag 200
Egenbetaling 1.000
Danske Slægtsforskere 4.087
Høje Taastrup Kommune 3.000
Renteindtægter bank 9
Indtægt i alt 17.246

Udgift

Kontorartikler 1.003
Møder 1.319
Arangementer 14.054
Medlemskaber 1.506
Gaver 1.200
Anskaffelser 0
Gebyr 1.250
Jubilæum 20 år 10.039
Udgifter i alt 30.371

Underskud -13.125

Aktiver 31-12-2023

Indestående i Nordea 15.408
Kontant 0

Aktiver i alt 15.408

Passiver
Formue primo 28.533
Underskud 2023 -13.125
Formue ultimo 15.408

decimaler afrundet
Sign. 

Taastrup, 8. januar 2024 Lars Kaae
Kasserer

Regnskabet er revideret og bilag gennemgået og fundet iorden
Taastrup, 9. januar 2024

Sign.
Otto Jakobsen
Revisor


